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Folketingets Energipolitiske Udvalg
Christiansborg 
1240 København K

Energipolitisk Udvalg har i brev af 29. oktober 2009 stillet mig følgende spørgsmål 13
alm. del, som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål 13:

"Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 29. oktober 2009 fra Foreningen 
Danske Kraftvarmeværker, jf. EPU alm. del - bilag 38."

Svar:

Generelt er initiativer, som f.eks. øget udnyttelse af overskudsvarme, som kan med-

virke til at reducere brændselsforbruget fornuftige ud fra et energipolitisk perspektiv. 

Aftalen med energiselskaberne om deres fremtidige energispareindsats har imidlertid 

i overensstemmelse med den energipolitiske aftale af 21. februar 2008 fokus på 

energibesparelser i slutforbruget. Ifølge aftalen vil der kunne medregnes en bespa-

relse ved konvertering fra f.eks. naturgas til fjernvarme, som svarer til reduktionen af 

den indkøbte energimængde, hvor fjernvarme vægtes med en prioriteringsfaktor, der 

er beregnet som et gennemsnit for fjernvarmeforsyning i Danmark.

Energistyrelsen vil i samarbejde med parterne igangsætte en undersøgelse af, om 

forslaget fra Foreningen Danske Kraftvarmeværker kan inkluderes i energispareafta-

len med selskaberne. Undersøgelsen afsluttes inden den 1. juli 2010. Hvis en sådan 

undersøgelse fører til, at der bør ske ændringer af den indgåede aftale, vil dette kun-

ne ske som et tillæg til aftalen. 

Med venlig hilsen

Lykke Friis
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